
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 29. november 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 2 (L 75) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 2:  
”Vil ministeren sikre, at udvalget får tilsendt en statusrapport ca. 1 år efter lovforsla-
get ikrafttrædelse, der belyser, hvilke både negative og positive konsekvenser 
ændringen har haft for kommunerne, for antallet af færdigbehandlingsdage 
og for overbelægning på landet sygehuse, herunder om der er store kommunale og 
regionale forskelle?” 

 

Svar: 

Jeg vil gerne sikre, at udvalget for tilsendt en statusrapport ca. 1 år efter lovforslaget 

ikrafttrædelse. Det bemærkes, at der ikke er en direkte en-til-en sammenhæng mel-

lem overbelægning og antallet af færdigbehandlingsdage. Men færre færdigbehand-

lingsdage vil naturligvis alt andet lige frigøre kapacitet, som i tilfælde af problemer 

med overbelægning fx på medicinske afdelinger vil kunne blive anvendt til at reduce-

re graden af overbelægning.  
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